
ProtokOl Nr 28/17

posiedzenia Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Wspolpracy z ZagraniClj, ktore
odbylo si~ 8 marca 2017 r. w sali nr 202 w Urz~dzie Marszalkowskim Wojewodztwa
Swi~tokrzyskiegow Kielcach, aleja IX Wiekow Kielc 3.

Posiedzenie rozpoczl;lo sil; 0 godz. 12.30 i trwalo do godz. 13.10.

Zawiadomienie 0 posiedzeniu stanowi za/qcznik nr 1 do pr%ka/u.

Obrady prowadzil Grzegorz Galuszka - Przewodniczllcy Komisji.

W posiedzeniu wZil;li udzial czlonkowie Komisji oraz zaproszeni goscie, zgodnie z listarni
obecnosci, ktore stanowi'l za/qczniki nr 2 i 3 do pr%ka/u.

Komisjajednoglosnie przyjl;la do realizacji nastl;puj'lCY porZ'ldek obrad:
I. Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez

Wojewodztwo Swil;tokrzyskie dla Powiatu Jl;drzejowskiego z przeznaczeniem
na przebudowl; drogi powiatowej ill 178 relacji Sl;dziszow - Mierzawa.

2. Informacja nt. promocji turystycznej Wojewodztwa Swil;tokrzyskiego w 11 polroczu
2016 roku.

3. Sprawy ro:i:ne.

Projekt !/chwa/y do pk/. I s/anowi za/qcznik do ak/ XXXl sesji Sejmiku Wojew6dztwa
SWif;l/okrzyskiego.

Przebieg posiedzenia:

Ad 1.

~rojekt uchwaly w sprawle udzielenia pomocy finansowej przez Wojewodztwo
Swil;tokrzyskie dla Powiatu Jl;drzejowskiego z przeznaczeniem na przebudowl; drogi
powiatowej ill 178 relacji Sl;dziszow - Mierzawa przedstawil Wojciech Plusa - Zast~pca

Dyrektora Departamentu Infrastruktury.

Poinformowal, :i:e Starosta Powiatu Jl;drzejowskiego zwrocil Sll; z prosb'l 0 wsparcle
przedsil;wzil;cia polegaj'lcego na przebudowie drogi powiatowej Nr 178 Sl;dziszow 
Mierzawa na dlugosci okolo 700 mb. Inwestycja bydzie polegac na urz'ldzeniu nowej drogi
o szerokosc jezdni 6 m i szerokosci pasa drogowego 12 m. Zadanie to realizowac bl;dzie
Powiat Jl;drzejowski, w imieniu ktorego dziala ZarZ'ld Drog Powiatowych. Nadmienil,
:i:e przebudowa drogi zwi'llaDa jest z planowan'l tarn inwestycj'l i bl;dzie miala pozytywny
wplyw na rozwoj lerenow inwestycyjnych oraz gospodarki wojewodztwa, jak rownie:i: bl;dzie
korzystna dla spolecznosci lokalnej i regionu.

Radny Henryk Milcarz chcial wiedziec jaka jest kwota dofinansowania?

Radny Bartlomiej Dorywalski chcial poznac uzasadnienie dofinansowania omawianeJ
inwestycji drogowej. Dopytywal rownie:i: 0 szczegoly zwi'lZane z powstaniem nowej firmy
na terenie powiatu, w szczegolnosci 0 charakter tej dzialalnosci i liczbl; miejsc pracy.
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Dyrektor Wojciech Plusa poinfonnowal, ze kwota dofinansowania wynosi 100 tys. zl.,
a przebudowa drogi zwiqzana jest z inwestycjq prywatnego przedsic;biorcy na terenie powiatu
jc;drzejowskiego. Powstanie tam park logistyczny zwiqzany z przeladunkiem i dystrybucjq
gazu. Dodal, ze planowane jest powstanie ok. 300 miejsc pracy.

Wic;cej glos6w w dyskusji nie bylo.

Komisja jednoglosnie pozytywnie zaopiniowala projekt uchwaly w ww. sprawle. Opinia
nr 56/17 stanowi za/qcznik nr 4 do prolokolu.

Ad. 2.

Infonnacjc; nt. promocji turystycznej Wojew6dztwa Swic;tokrzyskiego w II p61roczu 2016
roku przedstawila Ewa Kapel-Sniowska - Zastc;pca Dyrektora Departamentu Promocji,
Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki (za/qcznik nr 5 do profokolu).

Dyrektor Ewa Kapel-Sniowska szczeg61nq uwagc; zwr6cila na najkorzystniejsze od 20 lat
dane obrazujqce wykorzystanie bazy hotelowej.

Glos w dyskusji zabrali:

Radny Bartlomiej Dorywalski dopytywal 0 brakujqce dane z ostatniego kwartalu 2016 roku.

Jakub Oczkowski - Departament Promocji, Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki 
wyjasnil, ze najnowsze dane na ten ternat pojawily siC; juz po przeslaniu material6w czlonkom
Komisji, a nastc;pnie przekazal aktualne zestawienie radnemu Bartlomiejowi Dorywalskiemu
(zalqcznik nr 6 do protokolu).

Przewodniczllcy Komisji Grzegorz Galuszka dopytywal 0 plany na I p61rocze 2017 r.

Dyrektor Ewa Kapel-Sniowska poinfonnowala, ze Departament jest na etapie
doprecyzowania porozumienia pomic;dzy wojew6dztwami Polski Wschodniej w obszarze
kontynuacji i utrzymania projektu dotyczqcego budowy trasy Green Velo. Wyjasnila,
ze przygotowywane sq zar6wno pIany wsp61ne jak i odrc;bne dla kazdego wojew6dztwa 
regiony podzielily siC; obszarami dzialania - poinfonnowala, ze nasze wojew6dztwo zajmuje
siC; evantami. Dodala, ze poza tym realizowane sq stale punkty dotyczqce wydarzen
o charakterze wojew6dzkim i og6lnopolskim. Nadmienila, ze ohecnie trwajq przygotowania
do Jannarku Swic;tokrzyskiego.

Jakub Oczkowski - pracownik Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury, Sportu
i Turystyki uzupelnil, ze za Jarmark, kt6ry po raz jedenasty odbc;dzie siC; w Tokami
odpowiada powiat kielecki. Dodal, ze Departament bc;dzie bral r6wniez udzial w imprezach
targowych. W planach jest takZe wzbogacenie oferty Green Velo i wsp61organizowanie
Jannarku Jagiellonskiego w Sandomierzu.

Przewodniczllcy Komisji Grzegorz Galuszka chcial wiedziec jak wyglqda sytuacja
z tegorocznq organizacjq Dymarek SwiC;lokrzyskich. Poprosil 0 przekazanie na nastc;pne
posiedzenie Komisji infonnacji w tej sprawie. Nastc;pnie podzic;kowal Departamentowi
za wsparcie imprez sportowych, aktywizujqcych dzieci, mlodziez i senior6w.

2



Radny Bartlomiej Dorywalski zapytal, czy Departament jest zadowolony z przebiegu
projektu Green Velo ?

Dyrektor Ewa Kapel-Sniowska odnosZljc siy do pytania radnego Bartlomieja
Doryv,alskiego stwierdzila, ze utrzymywane Slj efekty zgodnie z zalozeniami projektu.
Uznala, ze przedsiywziycia dotyczljce wielu partner6w Slj trudne, poniewaz zderzajlj siy
partykularne interesy rMnych srodowisk. Ocenila, ze nie jest to pelna satysfakcja, ale jesli
chodzi 0 tak zlozone przedsiywziycie to zostalo one zrealizowane w spos6b poprawny.
Nadmienila, ze byl pomysl wiykszego zaangazowania - utworzenia klastra, ale niestety plan
ten sier nie powi6dl. Ponadto uznala, ze tworzenie infrastruktury turystycznej jest
podstawowym elementem, kt6ry umozliwia kreowanie r6wniez calego srodowiska
gospodarczego, czyli zwiyksza szanse na rozw6j przedsiybiorczosci - za przyldad podala
miejsca przyjazne rowerzyscie, serwisy rowerowe, sklepiki, itp.

Jakub Oczkowski - pracownik Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury, Sportu
i Turystyki dodal, ze sljdzljc po kontaktach ze srodowiskami rowerowymi, w calej Polsce
odbi6r jest pozytywny.

Wiycej glos6w w dyskusji nie bylo.

Komisja przyjyla ww. Informacjy do wiadomosci.

Ad 3.

W sprawach r6znych:

Radny Henryk Milcarz zwr6cil uwagy, ze na terenie wojew6dztwa organizowane Slj rMne
wydarzenia samorzljdowe, a zapomina siy 0 radnych z poszczeg6lnych teren6w. Uznal,
ze kiedys takie praktyki byly nie do pomyslenia. Zwr6cil siy do ZarZljdu Wojew6dztwa
o refleksjy na ten tema!.

Przewodniczllcy Komisji Grzegorz Galuszka poparl stanowisko radnego Milcarza, uznajljc
ze wielu radnych nie dostaje zaproszen na takie wydarzenia.

Radny Bartlomiej DorywaIski zwr6cil uwagy, ze kilka mleslycy temu byl glosowany
wniosek Komisji na temat przekazywania do wiadomosci Przewodniczljcego Komisji tego
typu informacji.

Przewodniczllcy Komisji GrLegorz Galuszka - nawiljZujljc do wypowiedzi radnego
Bartlomieja Dorywalskiego zwr6cil uwagy, ze wspomniany wniosek dotyczyl spotkan
i wydarzen z udzialem delegacji zagranicznych i wniosek ten jest realizowany.

Radny Bartlomiej Dorywalski nawiljZal do zadanego przez siebie pytania na poprzedniej
sesji Sejmiku, chcial wiedziec, czy podmiot, kt6ry zarzljdza siecilj szerokopasmowa polski
wschodniej wplacil na rzecz Samorzljdu Wojew6dztwa sumy wynikajljclj z umowy?

Agata Binkowska - Czlonek Zarzlldu poinformowala, ze kwota I min 335 tys. zostala
pobrana Z gwarancji bankowej.
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W szerokiej dyskusji nad ww. sprawlj glos zabrali: Radny Bartlomiej Dorywalski, Agata
Binkowska - Czlonek Zarzljdu Wojew6dztwa, Radna Beata Napierala, Przewodniczljcy
Komisji Grzegorz Galuszka, Radny Tomasz Zbr6g. Radny Bartlomiej Dorywalski

Radny Bartlomiej Dorywalski ocenil, :i:e istnieje pewien problem, gdy:i: kwota wynikajljca
z umowy z operatorem nie zostala wplacona, a pobrana z gwarancji. Zwr6cil uwagy,
:i:e gwarancja bankowa opiewa na sumy 4 mIn 700 tys., a jedna czwarta tej kwoty zostala jU:i:
skonsumowana. Stwierdzil, :i:e to wystarczy jeszcze na trzy lata, a trwalose projektu to okres
do do 2022 roku. Nawiljzal do zapis6w w Wieloletniej Prognozie Finansowej w zal. ill 7,
z kt6rego wynika, :i:e na ten projekt do 2022 planowane slj wydatki ka:i:dego roku na poziomie
2 mIn 700 tys. zl. Uznal, :i:e jest powaznie zaniepokojony tym projektem. Ocenil, :i:e jU:i: w tym
momencie trzeba miee odpowiednilj strategiy na przyszlose.

Nastypnie chcial wiedziee, czy Urzljd Marszalkowski wyrazili zgody na zbycie
zorganizowanej CZySCl przedsiybiorstwa Sp61ki zarzljdzajljcej siecilj? Przypomnial,
:i:e w pismach od firmy Smart-net byla jednoznaczna informacja :i:e Urzljd Marszalkowski
wyrazil taklj zgody. Chcial wiedziee, kto po ogloszeniu upadlosci przez Sp61ky Gleenbrook
jest obecnie partnerem Wojew6dztwa - Sp61ka Gleenbrook, czy Smart-net? Poinformowal,
:i:e na jego wniosek otrzymal z Urzydu Marszalkowskiego opinie prawne dotyczljcych tej
sprawy, ale w jego ocenie byla to tylko wymiana e-mailowa z kancelarilj prawnlj,
a odpowiedzi zawieraly zaledwie od jednego do kilku zdan. Zwr6cil uwagy, :i:e posr6d tych
e- maili byl zapis, :i:e je:i:eli sp61ka siy zrestrukturyzuje to bydzie problem z dochodzeniem
gwarancji bankowych. Uznal, :i:e cieszy siy ze udalo siy pobrae kwoty z gwarancji bankowej,
bo interes wojew6dztwa musi bye zabezpieczony, ale jak stwierdzil, to pokazuje skale
problemu, poniewaz ponad milion zlotych nie wplynylo do bud:i:etu wojew6dztwa.

Radna Beata Napierala chciala wiedziee, jak wyglljda sytuacja w innych wojew6dztwach?

Radny Tomasz Zbrog dopytywal, czy terazjest to kwestia tylko zarzljdzania siecilj?

PrzewodniczllCY Komisji Grzegorz Galuszka chcial wiedziee, jakie bylyby konsekwencje
ewentualnego zerwania umowy Z operatorem ?

Agata Binkowska - Czlonek Zarzlldu stwierdzila, :i:e Wojew6dztwo jU:i: posiada pieniljdze,
kt6re zostaly pobrane z gwarancji bankowej. JednoczeSnie nadmienila, :i:e podmiot nie oglosil
upadlosci, 0 czym wczeSniej przestrzegal. Wyjasnila, :i:e rozmowy z operatorem ostatnio
odbywaly siy bardzo czysto. Sp61ka przedstawila propozycje rozlo:i:enia mu zaleglosci na trzy
raty po p61 miliona zl. Po przedstawieniu tej informacji Zarzljdowi i po zasiygniyciu opinii
radc6w prawnych podjyto decyzjy 0 pobraniu srodk6w z gwarancji bankowej. Dodala,
:i:e zale:i:y jej na tym, :i:eby gminy kt6re podpisywaly oddzielnie umowy z operatorem ubiegaly
siy 0 swoje pieniljdze, poinformowala, :i:e srednio na gminy jest to suma 3 tys. zl., a 0 srodki
te mo:i:na siy ubiegae od syndyka masy upadlosciowej firmy Gleenbrook.

Odnoszljc siy do pytania w sprawie sytuacji w innych wojew6dztwach, poinformowala,
:i:e Wojew6dztwo Lubelskie zupelnie zerwalo umowy i samodzielnie zarzljdza siecilj.
W Wojew6dztwie Podkarpackim r6wnie:i: jest ogromny problem, zas w Warmiilsko
Mazurskim jeszcze nie zakonczono projektu. Nastypnie wyjasnila, :i:e Wojew6dztwo
Swiytokrzyskie jest podzielone na 4 obszary i na ka:i:dy obszar wplynljl wniosek do nowego
PO Pc. Ponadto Wojew6dztwo Swiytokrzyskie jako jedyne wynegocjowalo stawki
za umieszczenie w pasach drogowych groin i powiat6w.
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Jesli chodzi 0 zerwanie umowy, wyjasnila, ze nie byloby zadnych grMb finansowych z tego
tytulu, ze wzglydu na bardzo wysokie zabezpieczenie tej umowy i gwarancje bankowe.
Natomiast wtedy Wojew6dztwo musialoby samodzielnie zarzljdzac siecilj do momentu
ogloszenia przetargu na nowego operatora. Nastypnie nawiljZala do spotkania u Minister
Cyfryzacji Anny Strezynskiej i jej pomyslu na zwr6cenie siy do Komisji Europejskiej 0 zgody
na upanstwowienie sieci, Iljcznie z Wojew6dztwem Mazowieckim. Nawiljzujljc do sl6w Pani
Minister, poinforrnowala, ze jesli Komisja Europejska uzna ze jest taka mozliwosc to Panstwo
ureguluje z Samorzljdem Wojew6dztwa wklad wlasny wlozony do projektu, a nastypnie
powola sp61ky Skarbu Panstwa, kt6ra bydzie zarzljdzac callj siecilj. Nastypnie Pani Agata
Binkowska podkreslila, ze sam projekt zostal zakonczony i rozliczony, natomiast jego
trwalosc to 7 lat - wyjasnila, ze co roku Samorzljd ponosi wydatki w zwiljzku z jego
trwaloscilj oraz utrzymaniem sieci.

Odnosnie wyrazenia zgody na zbycie zorganizowanej cZysci przedsiybiorstwa uznala, ze nie
rna znaczenia, czy taka zgoda byla wyrazona, poniewaz Kodeks sp61ek handlowych m6wi
jasno, ze przepisy pozwalajlj jednej sp6lce na przejmowanie udzial6w innej sp6lki.
Stwierdzila, ze zobowiljZania zostaly przejyte ze sp61ki Gleenbrook. Stwierdzila, ze nie
pamiyta, zeby podpisywala pismo z absolutnym stwierdzeniem na temat takiej zgody.
Odpowiedziala, ze obecnie partnerem Samorzljdu jest Sp61ka Lljczpol.

Dalszych glos6w w dyskusji nie bylo.

Na tym posiedzenie zakonczono.

Protok61 sporzljdzilj'
Michal W6jcik~
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